
4205 29/3 65: 3. beh. af lovforslag om skatte- og afgiftsforhøjelser. 4206 

Forslag til lov om forhøjelse af indkomst- 
skatten af aktieselskaber m. v. 
vedtoges med 99 stemmer mod 77; 3 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om udskrivning af indkomst- 
og formueskatten til staten for skatteåret 
1965-66 
vedtoges enstemmigt med 99 stemmer; 80 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i postloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 98) 
findes i tidenden sp. 4116, udvalgets tillægs- 
betænkning i tillæg B. sp. 463). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages den følgende sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i statsbaneloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 99) 
findes i tidenden sp. 4116, udvalgets tillægs- 
betænkning i tillæg B. sp. 463). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Arne Larsen: Idet jeg henviser til mit 
partis stillingtagen til lovforslaget om æn- 
dringer i postloven ved første og anden 
behandling, kan det vel næppe undre nogen, 
at mit parti vil stemme imod dette lovfor- 
slag, især efter de ændringsforslag, der blev 
vedtaget ved lovforslagets anden behand- 
ling, hvorefter posttaksterne fik en ganske 
betydelig ekstra forhøjelse, nemlig fra 67 til 

104 mill. kr., og nu ikke længere begrundet 
i stigende udgifter, men begrundet i, at det 
var ønskeligt at bruge posttakstforhøjel- 
serne til en indirekte beskatning, til en al- 
mindelig forbrugsbegrænsning og til at hid- 
føre det meget omtalte kasseoverskud. Af 
disse grunde vil mit parti stemme imod lov- 
forslaget om posttakstforhøjelser. 

Hvad angår lovforslaget om ændringer i 
statsbaneloven, har flertallet ikke ønsket 
at tage hensyn til vore synspunkter med 
hensyn til taksterne på måneds- og ugekort. 
Man har nedstemt vort ændringsforslag, 
hvilket vi i høj grad beklager, idet vi tror, 
at man ved gennemførelse af de foreslåede 
forhøjelser jager mange kunder bort fra 
DSB, især dem, som har mest behov for 
at bruge de kollektive trafikmidler til at 
komme fra hjem til arbejdsplads og til- 
bage igen. Vi tror ikke, at denne politik 
vil medvirke til at skaffe balance på DSBs 
regnskaber; den vil snarere gøre det mod- 
satte, og af den grund vil vi undlade at 
stemme. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslag til lov om ændringer i postloven 
vedtoges med 88 stemmer mod 15; 76 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Forslag til lov om ændringer i statsbane- 
loven 
vedtoges enstemmigt med 161 stemmer; 18 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om leje. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
123) findes i tidenden sp. 4134, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 473). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


